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Den 8 marts afholdt DOSO i samarbejde med WSPA og SF på Christiansborg et møde om hvaler 
og dyrevelfærd. 
Et veloplagt publikum på ca. 60 personer lyttede til Professor Donald Broom fra England, som 
fortalte om dyrevelfærdsarbejde,t og dets relevans i forbindelse med hvalfangst.  
 
Claire Bass fra WSPA International fortalte om Hvalfangstkommissionens arbejde med 
dyrevelfærd- et arbejde som Danmark de senere år har modarbejdet. Peter Mollerup kom med 
indlæg pva af DOSO og henviste til de krav, som danske NGO’er har rettet til Udenrigsministeren 
fsa det danske mandat til dette års møde i Hvalfangstkommissionen. Peter slog fast, at DOSO er 
imod kommerciel hvalfangst, fordi den ikke kan foregå på en dyreværnsmæssig forsvarlig vis. 
 
Steen Gade fra SF forklarede i sit indlæg SFs arbejde de sidste 10 år med at prøve at få den tidligere 
regering til at støtte op om fredning og dyrevelfærd, hvilket SF mener sagtens kan ske, samtidig 
med at Danmark varetager forpligtelsen til at sikre grønlandske og færøske interesser. Steen Gade 
forklarede videre, at den nye regering lægger op til en kompromissøgende dialog med Færøerne og 
Grønland med henblik på at vore danske synspunkter, og det faktum at kun 3% af befolkningen 
bakker op om hvalfangst, ligeledes tilgodeses.   
 
Det var glædeligt, at Udenrigsministeriets hidtidige hvalfangstkommissær Ole Samsing såvel som 
hans chef og ny kommissær Gitte Hundahl deltog i vort møde. Ligeledes var det lykkedes os at 
sikre at den grønlandske departementschef for Fiskeri, Fangst og Landbrug deltog i mødet, samt at 
der var repræsentation for grønlandske og færøske politikere.  
 
Efter indlæggene fulgte en god debat, og det blev en dag, som lægger op til en fortsat dialog 
omkring Danmarks holdning til de aktuelle emner, der er i spil i Hvalfangstkommissionen.   
 


